
Aan burgemeester en wethouders 
door tussenkomst van de voorzitter van de raad 
 
 
Ridderkerk, 22 augustus 2019 
 
 
Onderwerp: schriftelijke vragen aan het college van burgemeester en wethouders (RvO 
artikel 40) over btw-aftrek voor (sport)verenigingen 
 
Geacht college, 
 
Wij krijgen signalen dat S&W sinds dit jaar niet meer de btw vermeldt op de factuur die 
sportverenigingen maandelijks ontvangen voor de huur van hun accommodatie. Nu is het voor 
deze verenigingen niet meer mogelijk om de btw af te trekken (terwijl het lage btw-tarief dit jaar 
verhoogd is van 6% naar 9%). Wij hebben van verschillende verenigingen begrepen dat zij 
daardoor meer huur betalen. Eén vereniging heeft berekend dat zij dit jaar € 1000 meer aan huur 
kwijt zal zijn dan vorig jaar. Dat is veel geld. Zeker als je bedenkt dat verenigingen over het 
algemeen niet veel vet op de botten hebben en al blij zijn als aan het eind van het jaar quitte 
wordt gespeeld. De PvdA Ridderkerk draagt de lokale verenigingen een warm hart toe. 
Betaalbare lasten voor verenigingen zijn daarbij voor ons een belangrijk speerpunt. Wij hebben 
de volgende vragen:   

 
Btw-aftrek 

 
1a. Wat is de reden dat S&W de btw niet meer (apart) vermeld op de facturen die 
sportverenigingen ontvangen voor de huur van hun accommodatie?  
1b. Wordt dit alleen bij sportverenigingen niet meer gedaan, of geldt dit ook voor andere 
verenigingen die een accommodatie huren van S&W?  
1c. Kunt u in de antwoorden op de bovenstaande vragen (1a en 1b) ook de toepasselijke wet- en 
regelgeving, en eventuele wijzigingen daarin, betrekken? En de btw-plichtigheid van S&W zelf? 
2a. Welke mogelijkheden hebben (sport)verenigingen om de btw af te trekken?  
2b. In hoeverre is het bij de btw-aftrek van belang dat de btw apart op de factuur wordt vermeld? 
2c. Als de mogelijkheden voor (sport)verenigingen om de btw af te trekken zijn beperkt, op welke 
wijze worden zij daarvoor gecompenseerd?  
2d. Kunt u in uw antwoord op de vorige vraag (2c) ook aangeven in hoeverre er vanuit de 
gemeente en S&W actief wordt gecommuniceerd over eventuele mogelijkheden tot compensatie?   
2e. Fiscale regels worden steeds ingewikkelder. Kunnen (sport)verenigingen die moeite hebben 
met fiscale zaken (waaronder de btw-aftrek) daarvoor hulp krijgen van de gemeente en/of S&W. 
Zo ja, op welke wijze? 
2f. Zijn er sinds het begin van dit jaar nog andere verhogingen in de prijs doorgevoerd die 
(sport)verenigingen betalen voor de huur van hun accommodatie, die niet samenhangen met de 
btw en/of de inflatiecorrectie?  
 
Verlaging OZB 
 
Sinds dit jaar hebben gemeenten de mogelijkheid om (sport)verenigingen, buurthuizen en andere 
instellingen van sociaal belang minder OZB-belasting te laten betalen. De PvdA Ridderkerk heeft 
hierover eerder (mondelinge) vragen gesteld. U heeft toen toegezegd om deze mogelijkheid 
nader te bestuderen en hierop terug te komen bij de herziening van de Belastingnota later dit 
jaar. Inmiddels hebben wij begrepen dat een aantal gemeenten de wetgeving op dit punt 
onduidelijk vindt. Zij hebben middels de VNG verduidelijkende vragen gesteld aan de 
verantwoordelijke minister. 
 
 
 
 



3a. Bent u het met deze gemeenten eens dat de wetgeving op dit punt onduidelijk is?  
3b. Als de eventueel gewenste duidelijkheid er niet is voor de herziening van de Belastingnota, 
bent u dan bereid om de mogelijkheid om de OZB-belasting voor instellingen van sociaal belang 
te verlagen te bekijken zodra die duidelijkheid er wel is en dan met een apart voorstel te komen? 
3c. Zijn er gemeenten die deze verlaging al wel toepassen? Zo ja, welke? 
 
Gelet op het bepaalde in artikel 40 van het Reglement van orde verzoek ik u om schriftelijke 
beantwoording van deze vragen. Wilt u daarbij zo vriendelijk zijn om mijn vragen afzonderlijk te 
beantwoorden en niet te volstaan met een algemeen antwoord? 
 
Hoogachtend, 
  
Jeroen Rijsdijk    
PvdA Ridderkerk 

 
 


